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ҚАЗАҚСТАН
ТЕМIРЖОЛШЫСЫ

ЕРЛАН АБСАТОВ,    
генеральный директор СТК «Kazlogistics»:

В РАБОТЕ ЗИМНЕЙ ШКОЛЫ 
В АЛМАТЫ ПРИНЯЛИ 
УЧАСТИЕ БОЛЕЕ 250 ЧЕЛОВЕК. 
HIGH PROFESSIONAL WEEK В ЭТОМ 
ГОДУ СТАЛА УНИКАЛЬНА ТЕМ, ЧТО 
В НЕЙ ПРИНЯЛИ УЧАСТИЕ САМЫЕ 
ИЗВЕСТНЕЙШИЕ И АВТОРИТЕТНЫЕ 
СПИКЕРЫ, БИЗНЕС-ТРЕНЕРЫ И 
КОУЧИ.  ОНА ПРОВОДИТСЯ С ЦЕЛЬЮ 
РАЗВИТИЯ ПРОФЕССИОНАЛЬНЫХ 
НАВЫКОВ И КОМПЕТЕНЦИИ 
ПРЕПОДАВАТЕЛЕЙ, СТУДЕН-
ТОВ-ТРАНСПОРТНИКОВ, 
ТЕСНОГО ВЗАИМОДЕЙСТВИЯ 
С ПАРТНЕРАМИ АКАДЕМИИ И 
ОБМЕНА ОПЫТОМ

ДАМЫТУ 
ТҰЖЫРЫМДАМАСЫ  

     БЕКІТІЛДІ

Асель ШАЙХЫНОВА,
Астана

Игілік

Любовь РОВБА,
Астана

Ислам ТАЛҒАТ,
Нұр-Сұлтан

Ольга УШАКОВА,
Усть-Каменогорск

«ЗАЙЦЕВ» 
СТАЛО МЕНЬШЕ

Ислам ТАЛҒАТ,
Нұр-Сұлтан

Марат ШАКЕНОВ, 
«ҚТЖ» ҰК» АҚ Қозғалыс қауіпсіздігі департаментінің директоры 

ӨТКЕН ЖЫЛЫ 2022-2024 ЖЫЛДАРҒА АРНАЛҒАН ВЕДОМСТВОАРАЛЫҚ ЖОЛ КАРТАСЫ 
ҚАБЫЛДАНДЫ. ОСЫҒАН ОРАЙ КОМПАНИЯ ТАРАПЫНАН ЖОЛ КАРТАСЫ ШАРАЛАРЫН 
ІСКЕ АСЫРУ, ҚОЗҒАЛЫС ҚАУІПСІЗДІГІ САЛАСЫНДА НОРМАТИВТІ-ҚҰҚЫҚТЫҚ АКТІЛЕРДІ 
ЖЕТІЛДІРУ МӘСЕЛЕЛЕРІ БОЙЫНША ҚҰҚЫҚ ҚОРҒАУ ЖӘНЕ ҚҰЗЫРЕТТІ ОРГАНДАРМЕН 
ӨЗАРА БЕЛСЕНДІ БАЙЛАНЫС ОРНАҒАН. 

Еліміздің көлік саласын дамы-
туға байланысты Мемлекет бас-
шысы Қасым-Жомарт Тоқаевтың 
тапсырмасын орындау мақсатында  
Үкіметтің арнайы қаулысымен 
ҚР көлік-логистикалық әлеуетін 
дамытудың 2030 жылға дейінгі 
тұжырымдамасы бекітілді.

Аталған құжат көлік саласының 
барлық бағытын қамтып, оның ішінде 
теміржол, автомобиль, су, әуе көлігі, 
сондай-ақ логистика саласын дамыту 
мәселелерін көздейді. Осы арқылы 
Индустрия және инфрақұрылымдық 
даму министрлігі тұжырымдамада 
қарастырылған міндеттерді уақы-
тылы іске асыру жөнінде шараларды 
қабылдайды. Бұл қолға алынған амал 
осы бағытта қолжетімді, қауіпсіз және 
инклюзивті ұтқырлықты қамтамасыз 
етіп, сонымен қатар еліміздің бәсеке-
ге қабілеттілігін нығайтумен бірге 
транзиттік хабқа айналуға септігін 
тигізеді деп күтілуде.

Бұған дейін Мемлекет басшысы 
көлік-логистика саласының Қазақстан 
экономикасында ерекше рөл атқа-
ратынын, еліміздің Орталық Азия 
аймағындағы көшбасшылығын сақтап, 
Қазақстанды сенімді транзиттік хаб 
ретінде дамыту керек екенін айтқан. 
Осы мақсатта теңіз арқылы тасымалдау 
ісін дамытуға ерекше назар аударып, 
Үкіметке порттарымызды Каспий 
теңізінің жетекші хабтарының біріне 
айналдыра отырып, трансформация- 
лау жөнінде стратегиялық міндет 
жүктеген болатын.  

Ұлан ОРАЗ

Национальный перевозчик на-
строен усилить контроль по борьбе 
с безбилетным проездом, чтобы 
«обнулить» количество «зайцев» 
в поездах.

По итогам минувшего года коли-
чество безбилетных пассажиров в 
поездах АО «Пассажирские пере-
возки» сократилось в сравнении с 
аналогичным периодом 2021 года на 
13,5%. Способствует этому комплекс-
ный подход: регулярно проводятся 
проверки пассажирских поездов, 
принимаются меры по недопущению 
провоза ручной клади сверх норм.  

В АО «Пассажирские перевозки» 
совместно с департаментом полиции 
на транспорте МВД РК реализуется 
«Дорожная карта по пресечению и 
искоренению бытовой коррупции». 
В документе предусмотрены меро-
приятия по контролю перевозки 
пассажиров, багажа и грузобагажа, 
противодействию коррупции, фор-
мированию антикоррупционной 
культуры.

Национальный перевозчик напо-
минает, что и в дальнейшем будет 
проводить совместную работу с за-
интересованными государственными 
органами для сокращения количества 
безбилетных пассажиров.

К слову, в 2022 году поездами АО 
«Пассажирские перевозки» перевезено 
свыше 14 миллионов пассажиров, что 
на 21,4% больше, чем в предыдущем.

Айлин БАУЫРЖАН, Астана
Фото Александра ЖАБЧУКА

САНДАР СӨЙЛЕЙДІ:
БИЫЛ «ҚТЖ» ҰЛТТЫҚ 
КОМПАНИЯСЫ

АСТАМ ВАГОН-ПЛАТФОРМА САТЫП 
АЛУДЫ ЖОСПАРЛАП ОТЫР.

ӨТКЕН ЖЫЛЫ ЖОЛАУШЫЛАР 
АЙНАЛЫМЫ 2021 ЖЫЛМЕН 
САЛЫСТЫРҒАНДА

ӨСКЕН.

ҚР КӨЛІК-ЛОГИСТИКАЛЫҚ 
 ӘЛЕУЕТІН АРТТЫРУ ТҰЖЫРЫМДА-
МАСЫН ІСКЕ АСЫРУ НӘТИЖЕСІНДЕ 
ЕЛІМІЗДІҢ АУМАҒЫ АРҚЫЛЫ ӨТЕТІН 
ТРАНЗИТ КӨЛЕМІ  

ТОННАҒА ДЕЙІН ҰЛҒАЯДЫ ДЕП 
КҮТІЛУДЕ.   
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ПОДВЕЛИ  ИТОГИ,  НАМЕТИЛИ  ПЛАНЫ

На заседании под предсе-
дательством Нурлана Сау-
ранбаева обсудили текущую 
ситуацию в транспортно-ло-
гистической отрасли, ре-
зультаты деятельности СТК 
«Kazlogistics» за 2022 год и 
задачи на 2023 год. Наряду 
с этим рассмотрен вопрос 
о трансформации АО «НК 
«ҚТЖ» в транспортно-логис- 
тическую компанию. 

Председатели отраслевых 

Стратегию развития союза до 2025 года утвердили 
на итоговом заседании президиума Союза транс-
портников Казахстана «Kazlogistics».

Санаулы күндерден соң көп жылдар-
дан бері шешімін таппай келе жатқан 
мәселеге нүкте қойылып, жергілікті 
халық су жаңа заманауи құрылыстың 
игілігін көретін болады. Бұл жайында 
Қызылорда магистральдық желі бөлім-
шесінің жол бөлімі басшысы Сағатбек 
Тумырзаев мәлімдеп, құрылыс жұмыс- 
тарының қарқынымен  таныстырды.   

– Теміржолдан әрі-бері өтетін жаяу 
жүргіншілерге арналған көпір салу 
–  қауіпсіздік саласындағы өзекті мәсе-
ленің бірі.  Белкөл станциясының жұп 
паркінде салынып жатқан көпірдің 
пайдалануға берілуі болашақта қа-
уіпсіздікті қамтамасыз етуге үлес 
қосады деген сенімдеміз, – дейді  жол 
бөлімінің басшысы. 

Бұған дейін де бірнеше жерде көпір 
салған «Golden City DS» серіктестігінің 
тәжірибелі құрылысшылары ұзындығы 
110 метрлік металлконструкциялы 
аспалы  көпір құрылысының басым 
бөлігін бітіріп, сәл күнде косметикалық 
жұмыстарға кіріспек.   

АСПАЛЫ  КӨПІР САЛЫНЫП  ЖАТЫР
Қызылорда теміржолының Белкөл станциясында жаяу жүргін-
шілерге арналған аспалы көпір құрылысы қарқынды жүріп жатыр. 
Ақпан айында пайдалануға беріледі деп жоспарланған нысанның 
негізгі жұмыстары аяқталып та қалған.  

Сабырхан СЕЙІЛБЕКҰЛЫ,
Қызылорда-Белкөл

В заседании Межправсовета при-
нимают участие главы правительств 
Казахстана, Армении, Беларуси, 
Кыргызстана, России, а также пред-
седатель Коллегии Евразийской 
экономической комиссии. На меро-
приятие приглашены представители 
государств – наблюдателей при 
ЕАЭС, генеральный секретарь СНГ 
и руководители Евразийского бан-
ка развития и Евразийского фонда 
стабилизации и развития. 

Главная мысль переговоров – вза-
имодействие на принципах равно-
правия всех стран. Руководители 
делегаций обсуждают актуальные 
вопросы Евразийской интеграции, 
включая функционирование вну-
треннего рынка ЕАЭС, финансиро-
вание промышленной кооперации, 
развитие агропромышленного ком-
плекса, техническое регулирование 
и сотрудничество в энергетической 
сфере. Особое внимание уделено со-

ЕВРАЗИЙСКАЯ  ИНТЕГРАЦИЯ  В  ЦИФРОВОМ ФОРМАТЕ
В Алматы проходит заседание Евразийского межправительственного совета. Повестка 
первой в 2023 году встречи охватывает широкий спектр тем. Прежде всего это вопро-
сы торгово-экономического сотрудничества, железнодорожных и мультимодальных 
грузоперевозок, технического регулирования и энергетики. Обсуждаются и такие ак-
туальные темы, как цифровое взаимодействие при реализации общих процессов.

подкомитетов Комитета ло-
гистики и перевозок прези-
диума НПП РК «Атамекен» 
озвучили существующие 
проблемы транспортной 
отрасли, а члены президиума 
отметили необходимость 

создания самостоятельного 
Министерства транспорта 
Республики Казахстан.

Нурлан Сауранбаев дал 
соответствующие поручения 
по решению проблемных 
вопросов транспортно-                 

– Металлконструкциядан салынатын, 
іргетасы темірбетоннан тұратын көпір 
құрылысы, міне, аяқталуға жақын. 
Мүмкіндігі шектеулі жүргіншілердің 
бұл маңнан кідіріссіз өтуі үшін көпірдің 
екі басында жеделсаты орнатылды, қап-
талында темір қоршаулар тұрғызылып 
жатыр, жалпы құрылыс жақын күндерде 
аяқталып, көпір пайдалануға беріледі, – 
дейді жұмысты басқарып жүрген учаске 
бастығы Семсербек Тілеубаев.

Жалпы бөлімше бойынша 7 станцияда 
жаяу жүргіншілерге арналған көпір 
салынған. Қызылорда магистральдық 
желі бөлімшесінен алынған мәліметке 
сенсек, биылғы жылы осындай көпір 
Қызылорда – Белкөл жол аралығының 

2824 шақырымы 9 пикетінде, айтыла 
беретін қаланың Шұғыла-КБИ шағын 
аудандары тұсында, Арал қаласында 
және Жалағаш кентінде де салынып 
қалуы ықтимал. Сонымен қатар бөгде 
адамдардың теміржолды кесіп өтуіне 
тосқауыл болатын тор қоршаулар 
Қазалы, Жосалы және Қызылорда 
станцияларында орнатылған. Иесіз 
малға қарсы сымды қоршаумен жол 
бойының 898,65 шақырымы қор-
шалған. Өткен жылы 90 шақырым 
қоршау жаңадан салынса, ағымдағы 
жылы телімдердің 102 шақырымына 
малға қарсы қоршау салу жұмыстары 
жоспарланып отыр.   

Суретті түсірген автор

вершенствованию интегрированной 
информационной системы союза.

В новых реалиях страны ЕАЭС ищут 
новые логистические маршруты, и 
Казахстан не исключение. Республи-
ка стала связующим мостом, через 
который год от года наращиваются 

объемы в том числе транзитного 
грузооборота. Благодаря располо-
жению страны проходящий через 
нее транспортный коридор с Вос-
тока на Запад вдоль исторического 
«Великого Шелкового пути» стал 
важным инструментом для развития 

международных отношений, и это 
было также отмечено на встрече 
глав правительств. 

В стране полным ходом идет реа-
лизация Концепции развития транс-
портно-логистического потенциала 
республики до 2030 года. Это позволит 
еще более повысить эффективность, 
безопасность и надежность транспор-
тно-логистического комплекса страны. 
При этом именно железнодорожный 
транспорт играет важнейшую роль в 
экономике Казахстана, обеспечивая 
половину всего грузооборота и пе-
ревозку большей части экспортных 
и транзитных грузов.

Также сегодня, 3 февраля, премьеры 
стран ЕАЭС принимают участие в 
пленарной сессии международного 
ежегодного форума по цифровизации 
Digital Almaty – «Цифровое партнер-
ство в новой реальности». 

По итогам двух плодотворных дней 
состоится подписание документов о 
дальнейшем развитии Евразийской 
экономической интеграции.

Фото Александра ЖАБЧУКА

логистической отрасли.
По итогам заседания утверж- 

дена стратегия развития СТК 
«Kazlogistics» до 2025 года. В 
документе определены четыре 
стратегических приоритета: 
продвижение и защита инте-
ресов членов на отраслевом, 
республиканском и междуна-
родном уровнях; повышение 
конкурентоспособности отече-
ственных предпринимателей 
транспортной отрасли РК; 
развитие профессиональ-
ного подхода и социально-
го партнерства в отраслях 
транспорта и логистики и 
организационное развитие 
исполнительной дирекции 
СТК «Kazlogistics».

Фото автора
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Айсұлтан АРМАН,
Маңғыстау

Сабырхан СЕЙІЛБЕКҰЛЫ,
Қызылорда

ТАҒЛЫМДАМАДАН  
ӨТЕДІ

Логистика және көлік акаде-
миясының  оқытушы- профес-
сорлар  құрамы «ҚТЖ» ҰК» 
АҚ-да тағлымдамадан өтіп, 
біліктілігін арттырады. 

Қосұйым МҰҚАШЕВ,
Атырау

ҚАУІПСІЗДІК – 
ӨЗЕКТІ МӘСЕЛЕ

Бірінші класты 
станцияға келіп-
кетіп жатқан жыл- 
жымалы құрам да 
көп, әрі-бері қа-
тынаған жаяу жүр-
гіншілер қарасы 
да аз емес.  Десек 
те, белгіленбеген 
жерден өтуге құ-
мар тұрғындар қа-
уіпсіздікті ескере бермейді. Оның соңы әрине қайғылы 
жағдайға душар етіп жатады. Станция теміржолшылары 
желілік полиция қызметкерлерімен бірлесіп апта сайын 
қауіпсіздік талаптарының сақталуын қадағалау шарасын 
жүргізеді. Бұл жолы арнайы рейдке шығып, алдымен 
жолды рұқсат етілмеген жерден кесіп өткен тұрғындарды 
тоқтатып, олармен профилактикалық жүмыс жүргізді, 
келесі жолы қанша айыппұл төлейтіндерін де жасырмай 
айтты. Құрамында станция бастығының  орынбасары 
Әлібек Жұмабаев пен станцияның инженер-технологы 
Анар Мұқанова бар арнайы топ станция аумағындағы 
мектепке барып, оқушылармен кездесті. Тұрғындар 
қалашығы, Химик, Махамбет ауданы тұрғындарымен 
және ондағы мектептерде тағы да түсіндіру жұмыста-
рын жүргізіп, мұғалімдерге де теміржолды кез келген 
жерден кесіп өтпеу, жол бойында сақтық шараларын 
қатаң сақтау туралы оқушылармен ашық сабақтар 
өткізуге ұсыныс жасады. Оларға  алғыс айтқан мектеп 
басшылығы қауіпсіздік мәселесі тәрбие сағаттарында 
арнайы тақырыпқа арқау болатынын жеткізді.  

Суретті түсірген автор

Ақтөбе ферроқорытпа және 
Ақтөбе хром қоспалары за-
уыттары секілді ірі жүк жө-
нелтушілермен тікелей жұмыс 
істейтін Жіңішке станциясында 
қауіпсіздік – өткір мәселе. Ал 
теміржол елдімекенді орта-
сынан кесіп өтеді.   

Осы мақсатта арнайы өткен кездесуге аталған оқу орны 
ұжымы мен компания басшылары және тиісті департа-
мент өкілдері қатысты. Ұлттық компанияның аппарат 
басшысы Серік Кеулімжаев ҚТЖ түрлі оқу орындарымен 
ынтымақтастықты дамыту арқылы теміржол саласына 
кадрлар дайындау процесін жетілдіру мәселесінің шешімін 
тауып отырғанын жеткізді. 

– Қазақстан темір жолы ірі жұмыс беруші бола отырып, 
негізгі капиталы – адами ресурсқа ерекше мән береді. 
Кадр саясаты әлеуметтік жауапкершілік, қауіпсіздік мә-
дениетін қалыптастыру, көшбасшылық, қолжетімділік 
және айқындылық қағидаттарына негізделе отырып 
жүзеге асырылады. Логистика және көлік академиясы 
– біздің альма-матеріміз. Сіздердің біздің компанияда 
тәжірибеден өтуіңіз оқу процесіне және өзара тиімді 
ынтымақтастықты нығайтуға оң ықпал етеді деген 
сенімдеміз, – деді С.Кеулімжаев. 

Оқу орнының оқытушылары компанияның электр-
лендіру және энергетика департаментінде, техникалық 
саясат және өндірістік қауіпсіздік департаментінде 
тағылымдамадан өтпек. 

Суретті түсірген Александр ЖАБЧУК

ТӘЖІРИБЕ

Өкінішке орай соңғы кезде 
осындай жағдайлар көбейіп кетті. 
Ондай жайттардың алдын алмаса, 
соңы  түрлі бұзақылықтар мен 
адам өміріне қауіп төндіретін 
дәрежедегі қылмысқа, орны 
толмас өкінішке  ұласуы мүмкін 
деп дабыл қаққан сайөтестік 
желілік полиция өкілдері жуыр- 

да перронда сауда жасайтын 
кәсіпкерлермен кездесті. Оларға 
пойыздағы жолаушыларға ал-
коголь өнімдерін сатуға тыйым 
салынатыны, бұл үшін қандай 
жауапкершілікке тартылып, 
қанша айып төлейтіні туралы 
түсінік берді.     

– Жолаушылар пойыздарында 
болатын құқық бұзушылықтар-
дың басым бөлігі азаматтар-
дың алкогольдік өнімді тұтынуы 

салдарынан орын алады. Атап 
айтсақ, жыл басынан бері Сай- 
Өтес станциясындағы желілік 
полиция бөлімшесінің қызмет-
керлері тарапынан 4 азамат ҚР 
ӘҚБтК-нің 440-бабына сәйкес 
қоғамдық орында алкогольдік 
ішімдік ішіп жұрттың мазасын 
алу, адамдардың қадір-қасиетін 
қорлайтындай әрекеттері үшін 
пойыздан түсіріліп, тиісті шара 
қолданылды. Осындай деректердің 

 

Дегенмен, шешімін таппай келе жатқан 
мәселе де жоқ емес. Мысалы, станцияда 
ұзындығы 1250 метр болатын 9 қабыл-
дап-жөнелту жолы, 6 сұрыптау жолы, аз 
қуаттағы дөңес, №26, №27, №35 үш тартым-
дық жолы бар. Соңғыларына 85-90 вагон 
сыйса, №26 тартымдық жол қысқа, тек 54 
вагон ғана сыяды. Ал ол вагондарды тарату 
кезінде екіге бөлініп, қиындық туғызады. 
Оны ұзарту мәселесі көптен айтылып келе 
жатқанымен, шешілген жоқ. 

Станциядан жөнелтілетін пойыздардың 
саны, яғни өткізу қабілеті бүгінде тәулігіне 
20-22 пойызға тең. Жұмыс өнімділігінің 
төмендеуіне келсек, орташа тәуліктік жүк 
тиеу көлемі жоспарда 8,0 вагон болса, нақты 
2,5 вагон тиеліп, 31,25 пайызды құрады. 
Тоннамен есептегенде 119,2 тонна тиеліп, 

жоспар 227,5 пайызға орындалған. Вагон 
саны азайғанымен, салмақты жүктер кө-
бейген. Ал жүк түсіру тәулігіне 50,3 вагонды 
құрап,  91,2 пайыз ғана орындалған, себебі 
жоспарланған жүктер келмеген. Ал жер-
гілікті вагондардың бір жүк операциясына 
тұруы 94,0 пайызға жетіп, статистикалық 
салмақ 105,4 пайызға орындалды, себебі 
ауыр салмақты жүктер көп түсірілген.  

– 2022 жылғы 1 наурыздан бері Украинаға 
жүк жөнелтуге және Солтүстік кавказ темір 
жолына пропан-бутан өнімін жіберуге 
тоқтам қою тасымал көлемінің кемуіне 
әсер еткені рас. Сондай-ақ өңірдегі ірі жүк 
жөнелтуші алпауыт компаниялармен Мақат, 
Құлсары, Теңдік, Қарабатан станциялары 
арқылы экспорттық бағыттағы пропан, 
бутан, мазут, кокс, күкірт тиелген вагон-
дар келісілмегендіктен және тапсырыс 
берушілердің бас тартуы себепті тиелмей 

қалды. Теңізшевройл, Атырау мұнай өңдеу 
және Болашақ зауыттарының жыл барысын-
да бірнеше рет жөндеуге тұруы да тасымал 
көлеміне әсер етті, – дейді станцияның бас 
инженері Бекжан Жиенбетов. 

Жалпы Атырау станциясында вагондар  
бірнеше бағытта жөнелтіледі. Ақсарай түй-
іспесіне – үш бөліктен тұратын вагондар 
(жоғары Басқұншақ, Астрахань, Грузия, 
Әзербайжан республикалары жолдарына), 
Мақат бағытында (Орта Азия, Маңғыстау 
түбегіне, Қандыағашқа), Ақжайық және 
Теңдік станцияларына, республикаға маңы-
зы бар Атырау мұнай өңдеу зауытына бос 
және жүк тиелген вагондар сұрыпталып 
жеткізіледі. Мұнайлы өңірдің маңызын 
арттырған бас темір жол станциясы ай-
мақтағы барлық кәсіпорындармен тығыз 
байланыста.   

Суретті түсірген автор

Ұлан ОРАЗ,
Астана

РЕЙД

Ардақ ЕРУБАЕВА,
Ақтөбе

КӨРСЕТКІШ  НЕГЕ  КЕМІГЕН?     

ТАСЫМАЛ

Мұнайлы өңірдің бас қақпасы 
Атырау станциясы бойынша 
жұмыс өнімділігі былтырғы 
жылғы көрсеткішпен салыстыр- 
ғанда төмендегені байқалады. 
Бірінші класты учаскелік стан-
цияда барлық инфрақұрылым 
жұмыс істеп тұр.

Сұлугүл БАКЕСОВА,
Астана

Ақмола жүк тасымалы бөлімше-
сінің бас инженері С.Т.Баржақсин 
жетекшілік еткен жиында үш 
маңызды мәселе күн тәртібіне 
шығарылды: теміржол көлігіне 

қатысты ұрлық-қарлықпен күрес, 
әлеуметтік тұрақтылықты қамта-
масыз ету және деструктивті діни 
ағымдар мәселесі. 

Теміржол көлігіндегі ұрлық, 
мүлікті тонауға қарсы күрес мәсе-
лесі бойынша нақты  фактілерді 
алға тарта отырып, соның ішінде 

КҮН  ТӘРТІБІНДЕГІ  МАҢЫЗДЫ  МӘСЕЛЕЛЕР
Көкшетау локомотив айна-
лым депосында бөлімше 
басшылығы мен депо қыз-
меткерлері, локомотив брига-
даларының және ЖІІБ өкіл-
дерінің қатысуымен кеңес өтті.  

КЕҢЕС

гі құқықбұзушылықпен күрес 
бағытындағы профилактикалық 
шаралар туралы айтып, жиынға 
қатысушыларды заңбұзушылыққа 
нөлдік төзімділік танытуға, сенім 
телефонына хабарласып, немқұрай-
лық танытпауға шақырды. Сон-
дай-ақ ол қатысушылардың түрлі 
сұрақтарына да жауап берді. 

 Ақмола ЖТ бөлімшесінің бас 
инженері С.Баржақсин бөлімшеге 
қарасты  кәсіпорындардағы әлеу- 
меттік тұрақтылық мәселесіне 
тоқталды. Теміржолшылардың 
жалақысының өткен жылғы өсу 
деңгейі, биылғы болжам, яғни  
биыл құрылымдық бөлімшелерде 
еңбекақы 1 наурыздан бастап 
өседі деп күтілуде екенін атап 
өтті. Сондай-ақ Ұжымдық шартқа 
сәйкес әлеуметтік жеңілдіктер де 

назардан тыс қалмады. 
Жиында деструктивті діни 

ағымдар мәселесіне және өмірдің 
шынайы құндылықтарына қа-
тысты ЦАРМО КГУ-дың дінта-
нушы маманы Сәния Манатова 
көлемді мағлұмат берді. Көрнекті 
бейнематериалдар көрсетіліп, 
отбасында балалар тәрбиесіне 
көңіл бөліп, олардың әлеуметтік 
желілерді қолдануына мән беріп, 
қызығушылығын арттыру бойын-
ша бірқатар ұсыныстар айтылды.   

Кеңес соңында Көкшетау айна-
лым депосының бастығы Мұхтар 
Балғоженов ұйымдастырушылар 
мен қатысушыларға алғыс айтып, 
бүгінгі қозғалған   мәселелердің 
қай-қайсысы да аса маңызды 
екенін жеткізді.    

Суретті түсірген автор

Бұл жайында жуырда Семей станция-
сындағы желілік полиция бөлімінде өт-
кен дөңгелек үстел басында кеңінен сөз 
болды. Басқосуға Семей магистральдық 
желі бөлімшесі бастығының орынбасары 
Ерлан Битемиров, Семей теміржол вок-
залының бастығы Есет Қажығұлов, ПЧ-40 
жол дистанциясы бастығының орынбасары 
Р.Мусагитов және Семей қаласындағы Абай 
атындағы әуежай басшылығы қатысты. 

Дөңгелек үстел барысында бірқатар 
мәселелер талқыланды. Атап айтсақ, қала 
тұрғындары мен қала қонақтарына, сырт-
тан келетін жолаушыларға вокзалдар мен 
әуежайларда қолайлы жағдай жасау, әсіресе 
қыстың көзі қырауда ұдайы назарда болуы 
керектігі айтылды. Мысалы, теміржол 
вокзалы маңайында, перронда қар таза-

ЖОЛАУШЫЛАРҒА – САПАЛЫ СЕРВИС
Теміржол көлігі арқылы қатынайтын жолаушыларға вокзал-
дарда қолайлы жағдай жасалып, құқықтары  сақталуы қажет. 
Әсіресе  қыс мезгілінде жолаушы халыққа барынша сапалы 
сервистік қызмет көрсетілуі тиіс. 

ДӨҢГЕЛЕК 
ҮСТЕЛ лау жұмыстарын ұйымдастыру қыс бойы 

жүргізілуі керек. Ал қойылған талаптар 
орындалмаған жағдайда ҚР-ның ӘҚБтК-нің 
505-бабына сәйкес, яғни қалалар мен елді 
мекендердің аумақтарын абаттандыру қағи-
даларын бұзу бойынша әкімшілік жауапқа 
тартылатындығы туралы ескертілді. 

Қазақстан Республикасының халықтың 
денсаулық сақтау жүйесі туралы кодексінің 
159-бабының 7-бөлігінде көрсетілгендей, 
темекі тартуға бөлінген арнайы орын 

тұрғындардың санитарлық-эпидемиоло-
гиялық нормативтік құқықтық актілеріне 
сай жабдықталуы қажет. Десек те, бүгінде 
вокзалға келуші көпшілік шылым шегу үшін 
орналасқан арнайы орындарды елей бер-
мейді. Тіпті кейде теміржолшылардың өзіне 
белгіленбеген жерде темекі тартқаны үшін 
желілік тәртіп сақшылары айыппұл салған 
жағдайлар болған. Бұл жайт та мекемелер 
басшылығы тарапынан ескерілуі қажет. 

Айта кетерлігі, Абай облысының орталығы 
мәртебесін алған Семей қаласына   келетін 
жолаушылар саны жылдағыдан анағұрлым 
арта түскен. Бұл вокзал шаруашылығының 
жауапкершілігін арттыра түскен. Ендігі ара-
лықта бөлімшеге қарасты барлық теміржол 
вокзалдарындағы құқықтық тәртіп пен 
санитарлық тазалық шараларын қадағалау 
жұмыстары күшейтілген түрде жүргізілетін 
болады.  Осы орайда жиынға қатысушыларға 
тәртіп сақшылары тарапынан бірқатар 
маңызды ақпараттар беріліп, нұсқаулар 
айтылды.

Суретті түсірген автор

Қуаныш ҚОЖАЕВ,
Семей

Павлодар ЖТ бөлімшесінде жа-
нар-жағармай отынын локомотив 
бригадаларының ұрлағаны жөнінде 
Көкшетау станциясындағы желілік 
полиция бөлімінің криминалдық 

полиция бөлімшесінің бастығы, 
полиция майоры Ерлан Рахимов 
баяндап берді. Ал Желілік полиция 
бөлімі бастығының орынбаса-
ры Марат Сәдуақасов көлікте-

ҚОҒАМДЫҚ  ТӘРТІП  БҰЗЫЛМАСЫН...
Жыл басынан бері Сай-Өтес станциясының маңында 4 жо-
лаушы пойыздан түсіріліп, әкімшілік шараға тартылған. 
Басты себеп ол азаматтардың ішімдік ішіп, масаң күйде 
қоғамдық тәртіпті  өрескел бұзып, жолаушылардың ты-
ныштығын алуы  болып отыр. 

алдын алу мақсатында Сай-Өтес 
ауылының әкімі С.Абдиевті де 
шақырып, әкімшілік өкілдерімен 
бірлесе станциядағы теміржол 
вокзалы маңында сауда-саттықпен 
айналысатын азаматтармен 
дөңгелек үстел өткіздік. Онда біз 
қолданыстағы заңнама талапта-
рын сақтай отырып, лицензиялары 
болмаса алкогольдік өнімдерді 
сатуға қатаң тыйым салынаты-
нын, 21 жасқа дейінгі жастарға 
сатқан жағдайда қатаң әкімшілік 
жазаға тартылатындығы туралы 
ескерттік. Бір ғана ішімдіктің 
салдарынан жолаушылар пойы-
зындағы қаншама адам зиян ше-
гетінін мүмкіндігінше жеткізуге 
тырыстық, ең бастысы қоғамдық 
тәртіп бұзылмауы керек,– дейді 
Сай-Өтес станциясындағы желілік 
полиция бөлімшесінің бастығы 
Н.Рахметов. 
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ПУЛЬС ОТРАСЛИ

В  ЕДИНОМ  РИТМЕ

Беседу с населением Уланского 
района Восточно-Казахстан-
ской области о недопустимости 
безнадзорного выпаса скота 
провели на станции Айыртау. В 
ней приняли участие начальник 
Оскеменского эксплуатацион-
ного локомотивного депо Асет 
Бутабаев, главный инженер АО 
«Dosjan temir joly» Даурен Бор-
басов, заместитель директора 
ТОО «СпецСервис-Құрылыс» 
Константин Храпов, предста-
вители местных исполнитель-
ных органов, транспортной 
прокуратуры, ЛОП на станции 
Оскемен-1, Левобережного РЭС.  
Жителей предупредили, что 
нарушителей ждет штраф и 
возмещение убытков, причи-
ненных железной дороге.

– В начале встречи аким Улан-
ского района ВКО Ренат Курмам-
баев отчитался перед населением 
о проделанной работе за 2022 год. 
Затем дали слово железнодорож-
никам. Речь шла о безнадзорном 
выпасе скота, – рассказал инструк-
тор по обучению Оскеменского 
эксплуатационного локомотивного 
депо Медет Мекебаев. – Жителям 
напомнили, что их скот должен 
быть обязательно таврирован, а 

ПУТЬ СВОБОДЕН

В Костанайском регионе про-
должается работа по борьбе со 
снегом на железнодорожных 
путях. На сегодня на различных 
участках пути круглосуточную 
вахту несут 35 единиц техники.

Главная задача для работников АО «НК «ҚТЖ» – 
оперативно справиться с последствиями стихии, чей 
капризный характер для Костанайского региона – не 
редкость. Несмотря на непогоду, важно не допустить 
возникновения задержки поездов. С этой задачей ра-
ботникам Костанайского отделения магистральной сети 
удается успешно справляться. Разумеется, данную работу 
осложняют и сильные морозы, протяженность путей и 
обильные снегопады. Однако, как сообщил ведущий 
инженер отдела пути Костанайского отделения маги-
стральной сети Жалгас Абдрахманов, успешно справиться 
с сугробами и переметами на путях железнодорожникам 
помогает современная техника. На различных участках 
пути Костанайского отделения задействовано 35 единиц 
техники. В том числе 10 снегоуборочных машин, 22 
снегоочистительные машины и три ротора. 

– Конечно, в первую очередь мы контролируем наибо-
лее уязвимые участки пути – там, где заметает больше 
всего. В нашем регионе часто идут метели, но благодаря 
бесперебойной работе техники и самоотверженности 
наших работников снег с пути регулярно и полностью 
очищается, – говорит Жалгас Абдрахманов.

Помимо этого, на многих участках производится нарезка 
валов снегозадержания, благодаря чему заметание путей 
удается избежать. По путям также ходят новые снегоо-
чистительные машины СМК и СДПМ,  которые могут в 
считанные часы очищать рельсы от любой массы снега. 

Сегодня наши путейцы продолжают свою работу, 
круглосуточно очищают отдельные отрезки путей, где 
образовываются переметы. Снегоборьба находится на 
постоянном контроле в течение всей зимы.

Фото Александра ЖАБЧУКА

Аслан КУДАБАЕВ,
Костанай

УЩЕРБ  ПРИДЕТСЯ  ВОЗМЕСТИТЬ
Участились случаи экстренных торможений поездов по причине 
нахождения скота на железнодорожном пути. Работники сталь-
ной магистрали региона активно проводят профилактические 
работы по предотвращению выхода безнадзорных сельскохо-
зяйственных животных на железнодорожный путь.  ПРОФИЛАКТИКА

также о том, чтобы люди нанимали 
пастухов и не оставляли скот без 
присмотра. 

За повреждения локомотивов, 
напомнили в ТЧЭ-22, платить 
придется владельцу скота, по-
павшего под колеса. 

– Материалы по этим делам 
полностью передаются в линей-
ный отдел полиции, где ведется 
расследование. Хозяев скота, 
виновного в экстренном тормо-
жении локомотива, полицейские 
находят по биркам в ушах жи-
вотных. Владелец животных не 
только восстанавливает ущерб, 
но и выплачивает администра-
тивный штраф, – напомнил 
Медет Мекебаев. 

Только в течение декабря                  
2022 года по ТЧЭ-22 зафикси-
ровано 13 фактов применения 
экстренного торможения поезда. 
Из них почти половина – шесть 
случаев – предотвращение наездов 

на скот, еще в четырех – наезда 
на скот избежать на удалось. 

Совещание по вопросу обеспе-
чения безопасности на железной 
дороге прошло и в Семее. В нем 
приняли участие первый замес- 
титель директора филиала АО 
«НК «ҚТЖ» – «Семейское отде-
ление магистральной сети» Азат 
Беркимбаев, начальник отдела 
безопасности движения поездов 
филиала Канат Адильханов, замес- 
титель председателя правления 
АО «Dosjan temir joly» Нурлан 
Адильбаев и главный ревизор по 
безопасности движения Анвар 
Рахимов. А также представители 
руководства линейного отдела 
полиции, управления сельского 
хозяйства и земельных отношений 
области Абай, аким Приречного 
сельского округа Болатбек Джу-
мадилов, главы крестьянских 
хозяйств, ТОО и СПК.

По словам организаторов встре-

Ольга УШАКОВА,
Усть-Каменогорск

–  В обязанности наших со-
трудников также входят подача 
вагонов под погрузку, прием 
передачи исправных в техни-
ческом отношении вагонов с 
магистральных на подъездные 
пути, обеспечение безопасности 
движения и сохранности пере-
возимых грузов, выполнение 
графика проследования поездов 
по гарантийному участку, – рас-
сказывает начальник депо Айкен 
Сеитов.  – Ко всему прочему 
на ПТО проводится полный 
цикл работ по техническому 
обслуживанию вагонов с по-
следующим подтверждением 

НАДЕЖНОСТЬ  ПРЕВЫШЕ  ВСЕГО
В Карагандинском эксплуатационном вагонном депо за 
2022 год было отремонтировано 2 856 вагонов. К тому же 
не было допущено инцидентов в поездной работе. Все это 
благодаря слаженной и организованной деятельности 
сотрудников депо.

Задача ревизорского аппарата – это не 
только контроль, но и анализ, выработка 
рекомендаций по улучшению производ-
ственных процессов. 

Как отмечает главный ревизор Алма-
тинского участка Мейрамбек Серикбаев, 
нарушения имеют степень повторяемости. К 
примеру, нарушения ведения документации, 
несоблюдение технологии производства, 
несоответствие содержания и эксплуатации 
средств подвижного состава. По его словам, 
в прошлом году допущено 321 экстренное 
торможение, против 121 в 2021 году.  Также 
по Алматинскому участку зарегистрировано 
13 случаев наезда на людей, в том числе пять 
с летальным исходом и восемь с получением 
травм различной степени тяжести. 

–  Необходимо не только объективно опре-
делить, почему произошло происшествие, 
но и сделать анализ причин, порождающих 
нарушение безопасности, – отмечает Мей-
рамбек Серикбаев.

Главный ревизор подчеркнул, что прихо-
дится постоянно обрабатывать огромный 
объем информации, ежедневно поступаю-
щих сводок от различных железнодорожных 
предприятий. 

Так, в хозяйстве движения необходимо 
принять меры по качественному обучению 
работников на технических занятиях, с 
обучением действий в нестандартных си-
туациях, при этом исключив формальный 
подход и усилив работу, направленную на 
повышение знаний сотрудников, связан-

БДИТЕЛЬНОСТЬ  УДВАИВАЕТСЯ

Анара БАЙЖАНОВА,
Илецк-1

ных с движением поездов. Кроме того, к 
локомотивным бригадам, допустившим 
превышение установленной скорости, 
принимать самые строгие меры вплоть 
до расторжения трудового договора. На 
участке Жетыген – Алтынколь запретить 
эксплуатацию локомотивов, необорудован-
ных радиостанциями ТЕТRА, переносными 
радиостанциями Hytera.

В свою очередь, в вагонном хозяйстве 
требуется повысить ответственность ру-
ководителей среднего звена по неукосни-
тельному выполнению личных нормативов 
по обеспечению безопасности движения 
поездов. Касательно путевого хозяйства, 
то необходимо обеспечить своевременное 
оздоровление дышащих концов рельсовых 
плетей  с заменой изношенных и отсутству-
ющих элементов скрепления. Выполнять 
текущие работы на бесстыковом пути на 
участках, где плети подвержены угону, 
только после установления фактической 
температуры закрепления плетей. 

Мейрамбек Серикбаев рекомендовал 
всем дистанциям сигнализации и связи 
обеспечить качественное проведение 
технических занятий по содержанию и 
эксплуатации напольных устройств ЖАТиС 
на перегонах и станциях. Руководителям 
дистанций электроснабжения особое вни-
мание обратить на качество выполнения 
работ по техническому обслуживанию 
контактной сети, устройств электроснабже-
ния, а также на наличие технологических 
карт в цехах и на месте работ.

 Фото автора

Светлана МОГАЙ,
Караганда

полной готовности следования 
поезда по гарантийному плечу 
обслуживания. При этом техни-
ческое обслуживание вагонов 
производится с «пролазкой» и 

опробованием автотормозов 
в виде контроля технического 
состояния и выполнения ком-
плекса ремонтных работ для 
поддержания их в исправном 

состоянии. Для этого существу-
ют пункты подготовки вагонов 
под погрузку (ППВ), которые 
расположены на станциях Ка-
рабас и Кызылжар.  На сегод-
няшний день ремонт вагонов 
осуществляется на специально 
выделенном пути, оснащенном 
необходимым оборудованием 
и приспособлениями. 

Кроме того, есть контрольные 
посты. Их основное назначение 
– контроль за техническим сос- 
тоянием проходящих поездов и 
выявление в них неисправнос- 
тей, угрожающих безопасности 
движения, принятие мер по 
немедленной остановке поездов.

Контрольные посты располо-
жены на станциях Караганозек, 
Дария, Сарыбел, Шокай, Жана 
Караганды, Дубовская, Караган-
да-Угольная, Жомарт, Майкудук, 
Актасты, Кокпекты, Теректы, 
Майбулак, Нурдала, Дорожный, 
Коктал, Карсакпай, Темиртау, 
Терисаккан, Байконыр. Механи-
зированный вагоноремонтный 
пункт расположен на станции 
Жанааул.

               Фото автора

В этом совещании приняли участие руководители 
и специалисты АО «НК «ҚТЖ», в том числе филиалов 
ТОО «КТЖ – Грузовые перевозки» – «Илецк» и Илецкого 
железнодорожного участка, ОАО «РЖД», пограничного 
управления ФСБ России по Оренбургской области и 
Уральского филиала Федерального государственного 
казенного учреждения «Дирекция по строительству и 
эксплуатации объектов Росграницы» (ФГКУ Росгранстрой).

Как отметили спикеры, в ходе межведомственных 
и межправительственных консультаций российской и 
казахстанской сторонами обсуждались вопросы, связан-
ные с необходимостью выработки мер по увеличению 
объемов обработки грузовых поездов и наращиванию 
грузоперевозок на российско-казахстанском участке 
государственной границы.

В ходе встречи в Соль-Илецке был обсужден ряд ме-
роприятий, направленных на синхронизацию графиков 
движения грузовых поездов, исключающих их простои, 
временные, транспортные и иные издержки, обеспечи-
вающих согласованное движение поездов через пункты 
пропуска. В том числе ритмичность работы соответ-
ствующих пограничных железнодорожных станций, 
определение перечня работ и сроков их проведения 
по обустройству и техническому оснащению железно-
дорожных пунктов пропуска через государственную 
границу Российской Федерации Илецк-1 и Орск.

Данная встреча прошла в рамках реализации достигну-
тых договоренностей на XVIII Форуме межрегионального 
сотрудничества России и Казахстана в Оренбурге в ноябре 
2022 года, где президенты двух стран Владимир Путин и  
Касым-Жомарт Токаев отметили важность расширения 
пропускной способности пограничных переходов между 
странами, улучшения приграничной инфраструктуры. 

Минтранс России ведет работу по комплексной рекон-
струкции наиболее приоритетных пунктов пропуска, в 
числе которых Озинки и Илецк-1. До 1 июля 2023 года 
планируется проведение минимального обустройства 
и техническое оснащение железнодорожных пунктов 
пропуска через государственную границу Российской 
Федерации Илецк-1 и Орск. Модернизацию пунктов 
пропуска на российско-казахстанской границе плани-
руется завершить к 2026 году.

В конце января в Соль-Илецке 
прошла рабочая встреча по вы-
работке мер, направленных на 
наращивание грузоперевозок 
на российско-казахстанском 
участке государственной гра-
ницы, включая обустройство 
и техническое оснащение же-
лезнодорожных пунктов про-
пуска через государственную 
границу Российской Федерации 
Илецк-1 и Орск.

Елена КОЛДАСБАЕВА,
Алматы

Ревизорским аппаратом 
безопасности движения 
Алматинского региона за 
минувший год проведено 
930 проверок, в том числе 
внезапных – 203, в ходе 
которых выявлено 1 358 
замечаний.

СНЕГОБОРЬБА

СОТРУДНИЧЕСТВО

СЕГОДНЯ ЖЕЛЕЗНОДОРОЖНЫЙ УЧАС- 
ТОК ШАР – НОВОУСТЬКАМЕНОГОРСК 
ОГРАЖДЕН ПРОТИВОСКОТНОЙ ИЗ-
ГОРОДЬЮ ПРОТЯЖЕННОСТЬЮ 244,7 
КИЛОМЕТРА С ОБЕИХ СТОРОН. В 2023 
ГОДУ ПЛАНИРУЕТСЯ СТРОИТЕЛЬСТВО 
ПРОТИВОСКОТНОЙ ИЗГОРОДИ В МЕСТАХ 
ЕЕ ОТСУТСТВИЯ ПО УЧАСТКУ.

чи, на сегодня железнодорожный 
участок Шар – Новоустькамено-
горск огражден противоскотной 
изгородью протяженностью 
244,7 километра с обеих сто-
рон. В 2023 году планируется 
строительство противоскотной 
изгороди в местах ее отсутствия 
по участку. 

Также, согласно статье 559 
Кодекса РК об административных 
правонарушениях, несоблюде-
ние правил выпаса скота влечет 
предупреждение или штраф в 
размере пяти месячных расчет-
ных показателей.

В ходе встречи для населения 
и глав крестьянских хозяйств 
также были предложены не-
сколько вариантов решения 
по предотвращению выхода 
скота на железнодорожный 
путь. В частности, GPS мони-
торинг для животных, холодное 
таврение скота (способ метки 
животных для легкой и удобной 
идентификации), чипирование 
и строительство ограждения из 
нескольких рядов проволоки под 
напряжением, безопасным для 
человека и домашних животных. 

В то же время только на участке 
Шар – Новоустькаменогорск за 
2020 год допущено восемь случаев 
наезда  на скот, за 2021 год – 13, 
за 2022 год – 11. 
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ПОБЕДИЛИ   ЛУЧШИЕ Қайырымдылық

ТВОИ ЛЮДИ, 
МАГИСТРАЛЬ!

– Это, видимо, судьба, – с таких слов 
начинает нашу беседу героиня. – Ко-
нечно, как и все девочки, мечтала быть 
на виду – артисткой, например. Но в 
конечном итоге связала свою жизнь 
с железной дорогой и цифрами. И не 
сожалею!

– Свой трудовой путь начала по-
сле окончания школы курьером в 
Павлодарском эксплуатационном 
локомотивном депо, – рассказывает 
Наталья Леонидовна. – После с отличием 
окончила Павлодарский техникум же-
лезнодорожного транспорта. Работала 
оператором центра оперативного учета. 
Через 15 лет поступила на должность 
начальника центра оперативного 
технического учета, сейчас – в плано-
во-экономическом отделе.

Легкой работы не бывает. Это истина, 
которую знают все. И планово-эко-
номический отдел – не исключение. 
По словам Натальи Корниловой, 
сложность заключается в том, что 
человек всегда должен быть дисци-
плинированным и собранным, не 

ЖЕЛЕЗКА  НАС  СВЯЗАЛА
Начальник плановоэкономического отдела Пав-
лодарского эксплуатационного локомотивного 
депо Наталья Корнилова 36 лет своей жизни 
посвятила стальной магистрали. И не только 
она, практически вся ее семья по сей день оста-
ется верной профессии железнодорожника. 

Спорт

Жалпы, Сарышаған станциясы Қарағанды 
облысының аумағында орналасқанымен, он-
дағы темір жол мекемелерінің дені Жамбыл 
бөлімшесіне қарайды. Дегенмен, жарысқа 
Қарағанды және Жамбыл бөлімшесіне қарас- 
ты станциялардан теміржолшылар қатысты. 
Жамбыл облысынан Сарышаған, Ағадыр 
станциялары және Қарағанды облысынан 
Приозерск қалашығы және Ақтоғай, Ақжал 
станцияларынан барлығы алты команда келді.  

Жарысқа Жамбыл бөлімшесі кәсіподақ 
ұйымы демеушілік жасап, спортшылардың 
сол күнгі ыстық тамағын ұйымдастырып, 
барлық жағдайларын жасады. Көк мұз үстінде 
сынаптай сырғанаған болат жолдың майтал-

мандары кәнігі ойыншылардай өнер көрсет-
ті. Өзара жарысқан командалар ойыннан 
өздері де ерекше ләззат алғандарын жасыра 
алмады. Нәтижесінде Приозерск командасы 
жүлделі бірінші орынды, Сарышаған құрама 
командасы екінші, Ағадыр станциясы үшінші 
орынды иеленіп, кубок, бағалы және ақшалай 
сыйлықтармен марапатталды. 

Сарышаған белгі беру және байланыс дис-
танциясы кәсіподағының төрағасы Ермахан 
Абуталиповтің айтуынша, енді спорттың осы 
түрін дамыту мақсатында жыл сайын жарыс- 
тар ұйымдастырып тұру дәстүрге айналмақ.   

Ерман ӘБДИЕВ,  Сарышаған
Суретті түсірген автор

ШАҒЫН СТАНЦИЯДА ҒЫ   ШАЙБАЛЫ  ХОККЕЙ
Өткен сенбі күні Сары-
шаған станциясындағы 
теміржол мекемелері ара-
сында шайбалы хоккей-
ден жарыс өтті. Мектеп 
көшесіндегі атшаптырым 
алаңдағы мұз айдынында 
өткен жарыс жергілікті 
теміржолшылар үшін нағыз 
спорт мерекесі болды.

На поле встретились сборные Челябинского 
филиала Дорпрофжела Южно-Уральской 
железной дороги и Костанайского филиала 
Казпрофтранса.

Почетными гостями матча стали гене-
ральный секретарь Международной конфе-
дерации профсоюзов железнодорожников 
(МКПЖ) Геннадий Косолапов и председатель 
Костанайского филиала Казахстанского 
отраслевого профсоюза работников желез-
нодорожного, автомобильного, воздушного 
и водного транспорта Гафу Несипбаев.

Товарищеский матч был наполнен мно-
жеством ярких моментов и голевых пере-
дач. По итогам встречи игра закончилась 
победой сборной Костанайского филиала 
ОО «Казпрофтранс». Все участники были 

награждены медалями и памятными по-
дарками.

Но на этом торжественная часть не завер-
шилась. Так, принимающая сторона в лице 
председателя Дорпрофжела ЮУЖД Андрея 
Бабинцева была отмечена дипломом Совета 
МКПЖ за вклад в укрепление сотрудничества 
между профсоюзами железнодорожников 
стран СНГ, реализацию Меморандума в 
рамках общей политики МКПЖ.

В целях укрепления дружеских отношений 
решено провести встречу профсоюзного 
актива Костанайского и Челябинского 
филиалов, а также товарищеский матч по 
волейболу, но уже в Казахстане.

Алинур КУДАЙБЕРГЕНУЛЫ
Фото автора

ФУТБОЛ  ОБЪЕДИНЯЕТВ столице Южно-
го Урала состоялся 
первый междуна-
родный футболь-
ный матч в рам-
ках реализации 
Меморандума о 
приграничном вза-
имодействии и со-
трудничестве между 
ОО «Роспрофжел» и 
ОО «Казпрофтранс».

Организатором состязаний выступило 
общественное объединение UFL-2023, 
созданное по инициативе неравнодушных 
железнодорожников – руководителя вете-
ранской лиги, победителя международных 
турниров, монтера пути Астанинской дис-
танции пути Асета Абакаева, начальника 
отдела снабжения  Акмолинского филиала 
по ремонту пассажирских вагонов АО «Вагон-
сервис» Азата Есмагамбетова и менеджера 
отдела комплексного анализа и мониторинга 
объектов инфраструктуры Центра диагно-
стики пути Темирлана Узакбая, дежурного 
по станции Нұрлы жол Максата Ерболатова.

– В Астане много любительских лиг, но не 
все наши коллеги, увлекающиеся футболом, 
имеют шансы и возможность в них попасть. 
Поэтому мы решили создать свою узловую 
футбольную лигу UFL, в составе которой – 
команды, на 100% сформированные из ра-
ботников отрасли, – поделился Асет Абакаев. 

Участниками первого турнира, который 
стартовал в конце января и продлится до се-
редины марта, стали шесть команд: станции 
Нұрлы жол, Астанинской дистанции пути,  
филиала АО «НК «ҚТЖ» – «Центр диагностики 
пути», Акмолинского филиала по ремонту 
пассажирских вагонов АО «Вагонсервис» 
(ЛВЧДР-9), филиала АО «НК «ҚТЖ» – «Желез-
нодорожный вокзальный комплекс Астана» 
и ТОО «Қамқор Локомотив».  

На торжественной церемонии открытия 
оргкомитет в лице руководителя лиги Асета 
Абакаева, начальника станции Нұрлы жол 
Самата Курбанова, председателя профсоюзно-
го комитета вокзального комплекса «Нұрлы 
жол» Бейімбета Ұласбека обратились с привет-
ственными словами к футболистам-железно-

дорожникам, пожелав им успехов и везения.
Состязания проходят в спортивном центре 

Евразийского национального университета 
имени Л. Гумилева по круговой системе. 
Матчи проходят по выходным. Продолжи-
тельность – 40 минут чистого игрового 
времени.  Судейская коллегия представлена 
партнерами – Астанинской футбольной лигой. 
Победителя будут выявлять по количеству 
набранных очков. 

В первом туре лучшие результаты показали 
команды станции Нұрлы жол, ЛЧВДР-9 и ЦПД. 
Во втором туре они закрепили свой успех. 
В настоящий момент турнирную таблицу 
возглавляют команды ЛЧВДР-9 и ЦПД – у 
каждой по шесть очков. 

–  Оргкомитет постарался сделать все, чтобы 
игры прошли успешно. К сожалению, мы уступили 
соперникам в двух первых играх, но впереди 
еще восемь туров. Постараемся к следующему 
матчу провести работу над ошибками и взять 
реванш, – поделился капитан команды ТОО 
«Қамқор Локомотив» – электромеханик-диагност 
отдела контроля качества Мухтар Сапаралин. 

Как любая инициатива, Узловая футбольная 
лига UFL нуждается в поддержке, особенно 
материальной. Так, желание принять участие 
в турнире изначально изъявили 12 команд-же-
лезнодорожников, однако половина из них 
так и не смогла ощутить вкус спортивной 
борьбы из-за финансовых трудностей. Ор-
ганизаторы надеются, что руководители 
и профкомы на местах окажут содействие 
спортсменам-железнодорожникам, и турнир 
UFL будет проводиться на регулярной основе, 
а состав лиги пополнится новыми командами 
работников отрасли.

Любовь РОВБА, Астана

ПЕРВЫЙ ТУРНИР UFL
В столице впервые стартовал турнир Узловой футбольной лиги UFL 
по футзалу среди работников железнодорожного транспорта.

в Павлодарском отделении ГП. Он 
входит в «100 молодых лиц ҚТЖ»,  
целиком и полностью втянулся в про-
фессию железнодорожника. Начинал 
свою карьеру тоже в Павлодарском 
эксплуатационном локомотивном 
депо инженером-программистом. 

За годы трудовой деятельности наша 
героиня воспитала немало учеников, 
да и сейчас она работает наряду со 
своими учителями. Например, Люд-
мила Мартынюк, обучившая ее, как 
дружить с цифрами. Молодежь, как 
принято у многих, железнодорожник 
не ругает, наоборот восхищается 
ими, их отличает активность во всех 
сферах жизни. 

– Например, если бы не ведущий 
экономист Мадина Марденова, то не 
принимала бы участие в конкурсе ҚТЖ 
«Моя профессия – моя судьба». Это она 
меня сподвигла, стала инициатором 
всего этого движения. Молодежь не 
сидит на месте, она более активная и 
целеустремленная, – отмечает желез-
нодорожник. 

Через семь лет Наталья Корнилова 
выйдет на заслуженный отдых,  мечтает 
посвятить все время своим будущим 
внукам. 

К слову, нашу героиню неоднократно 
награждали грамотами и благодарствен-
ными письмами за вклад в развитие 
железнодорожной отрасли, отмечена 
юбилейной медалью «25 лет ҚТЖ». 

Айдана ЕРТАЙ, Павлодар
Фото автора

секрет, не всем этого удается. Боль-
шим примером для нашей героини 
стали родители, в частности мама. К 
слову, о семье. Ее папа проработал 
всю жизнь помощником машини-
ста, мама – главным бухгалтером в 
Павлодарском эксплуатационном 
локомотивном депо, дедушка по 
отцовской линии – на станции Ерей-
ментау поездным диспетчером. Сын 
Никита Корнилов – ведущий инженер 

Айта кету керек, аталған 
республикалық акция 2007 
жылдан бастап Мәдениет 
және спорт министрлігінің 
қолдауымен Ұлттық академия- 
лық кітапхана мен ҚР кітап-
ханалары қауымдастығының 
бастамасымен өткізіліп келеді.

– Акцияның мақсаты – ұлт-
тық әдебиетіміздегі үздік 
туындыларды оқу және на-
сихаттау, сондай-ақ жастарға 
рухани-адамгершілік және 
патриоттық тәрбие беру-
ге, жалпы қоғамды кітап 
оқуға тартуға бағытталған. 
Көпшілікті отандық әдеби-

еттің інжу-маржандарын 
танып-біліп, бағалауға үн-
дейді. Бүгін теміржолшылар 
ауылына келіп, көрме өткізіп 
отырмыз. Қазақтың мықты 
жазушысы, драматург Төлен 
Әбдіктің шығармалары – 
қазақ әдебиетінде шоқтығы 
биік дүние. Жарты ғасырдан 
астам уақыт жарияланып 
келе жатқан жазушының 
шығармаларын насихаттап, 
оқуға кеңес берудеміз, –  дейді 
көрмені ұйымдастырушылар. 

Айсұлтан АРМАН, 
Маңғыстау 

Суретті түсірген автор

КІТАП  КӨРМЕСІ  
ҰЙЫМДАСТЫРЫЛДЫ

«Бір ел – бір кітап» акциясы 
аясында Маңғыстау аудандық 
кітапханасы теміржолшылар 
үшін арнайы көрме ұйымдас- 
тырды. Маңғыстау бөлімшесінің 
бас ғимаратында өткен көрме 
қазақ әдебиетінің классик 
жазушысы  Төлен Әбдіктің 
шығармашылығына арналды.

РУХАНИЯТ

Жан-жақтан қаптаған мұнай зауыт-
тарынан шыққан зиянды қалдықтарды, 
аспанды торлаған қап-қара түтінді 
жұтып жүрген жергілікті халықтың 
жаны сірден берік екен деп ойлайсың. 
Осы орайда ең болмаса жылына бір 
рет ауасы жайлы, табиғаты келісті 
демалыс орындарына барып, денсау- 
лықты түзеу қажеттігі туындайды. 
Теміржолшылар мұндай игіліктен 

кенде емес. Мәселен, Ақжайық белгі 
беру және байланыс дистанциясында 
былтыр 10 жұмысшы және екі зейнет- 
кер санаторлы-курортты орындарда 
демалған. Әйтсе де, сұраныс бұдан 
әлдеқайда көп. 

Сондықтан жергілікті теміржолшы-
лар жыл сайын демалыс орындарына 
бөлінетін квота саны көбейтілсе деген 
тілек білдіреді, сонда шипажайларда 

КВОТА  КӨБЕЙТІЛСЕ  ДЕЙДІ
Теміржолдың жұмысы қиын, бейнеті де аз емес. 
Соның ішінде экологиясы нашар Атырауда 
ауыр еңбек жағдайында жұмыс істеу түгілі, 
көшеде жай тыныстап жүрудің өзі оңай емес. 

ҰСЫНЫС

емделіп, таза ауамен тыныстаушылар 
қатары да молаяр еді.

Дистанция бастығының орынбаса-
ры Сәлима Жұматованың айтуынша, 
ұжымдық шартқа сәйкес теміржол-
шыларға тиісті жеңілдіктер жасалып 
отыр. Былтырғы оқу жылы қарсаңында 
7 көпбалалы және аз қамтылған от-
басына, сондай-ақ 69 жұмысшының 
баласына 2 АЕК көлемінде, «Отбасы 
күніне» орай төрт және одан көп ба-
ласы бар 39 қызметкердің балаларына 
(барлығы 151 бала) 4 АЕК көлемінде 
жәрдем көрсетілсе, 23 бала Ақтөбе 
қаласындағы «Энергетик» лагерінде 
демалған. Сондай-ақ, 7 қызметкер мен 
1 зейнеткерге түрлі жағдайға байланыс- 
ты материалдық көмек көрсетілген.  

Қосұйым МҰҚАШЕВ, Атырау

ТЕМІРЖОЛШЫ 
ОТБАСЫНА  КӨМЕК
Шытынай ұшқан шоқ дыбысы мен 
ыстық  жалынның табы оның шырт ұй-
қысын бұзды. Жанталасып жүріп, әйел, 
бала-шағасын түгел далаға шығарған 
соң ғана ентігін әрең басты...  

Мән-жайға қанық бола келе, таңғы төртте тілсіз жау- 
дың көрші үйден шыққаны белгілі болды. Әрине өрт 
сөндірушілер келіп, алапат өртті ауыздықтауға кірісті. 
Бірақ жиған-терген дүниесінен әп-сәтте айырылып, 
қақаған қыста ішер ас, киер киімсіз қалған арыстық 
теміржолшы Әли Рысбековтің отбасының жағдайы мәз 
емес еді. Бұл қаңтардың 21-нен 22-сіне қараған түн еді.

Мұндайда көрші-қолаң мен ағайын-туыс, әріптестердің 
рухани да, материалдық та қолдау-көмегінің орны бөлек. 
Өмірінің отыз жылын Арыс станциясының өсіп-өркендеуіне 
арнаған Әли Қайбілдәшұлының басына түскен сынақ 
адамдар арасындағы адами құндылықтың дәрежесін 
көтеріп жіберді.  Оңтүстіктің күллі теміржолшылары 
тілсіз жаудан зардап шеккен әріптестерін қолдауға 
бір кісідей жұмылды. «Қазкөліккәсіп» ҚБ» Шымкент 
филиалы ұжымы Рысбековтер әулетіне әркім шамасы 
келгенше қол ұшын созайық деп бастама көтерді. Қазіргі 
кезде филиал төрағасы Нағима Салықбаеваның жетек-
шілігімен құжаттамалық рәсімдеу процестері жүріп 
жатыр. Сол сияқты, «Жүк тасымалы» ЖШС Шымкент 
филиалының бас инженері Ілияс Нұржанов  бастаған 
азаматтар қаржылай көмек  берген. Сонымен қатар үш 
айда бір қаралатын теміржолдың арнайы қорынан да 
көмек қарастырылмақ.  Бүгінге дейін 4 млн теңгедей 
көмек берілген. 

– Арнайы бейнеүндеу жолдағаннан кейін тек теміржол-
шылар емес, барлық өңірден Әли бауырымыздың басына 
түскен қиындықты жеңілдетуге атсалысып, хабарласып 
жатқан халыққа қалай риза болмайсың?! – дейді Арыс 
станциясының кәсіподақ өкілі Телғозы Шораханұлы.

Оның айтуынша, жаппай көмек көрсету шарасынан 
жергілікті әкімдік те тыс қалмаған. Қала әкімі Гүлжан 
Құрманбекова мен орынбасары Ерғали Қуандық та 
Рысбековтер отбасына қаржылай қолдау көрсетіп, 
алдағы уақытта үй салу үшін жер учаскесін беру керек 
деп шешім қабылдаған.

Нұрлыбек ДОСЫБАЙ, Арыс 


